
protokół nr xll
z sesji Rady Gminy Bralin
w dniu 1-2 sierpnia 2OL5 r.

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz. 15.30 itrwała do
godz. 15.45

porzadek obrad:

]..Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej.
4. Zamknięcie posiedzenia.

Pkt 1) Otwarcie sesji Rady Gminy Bralin istwierdzenie prawomocnościobrad.
Wiceprzewodniczący Marek Markiewicz: Otwieram Xll sesję Rady Gminy na dzien L2
sierpnia godz. 12.30.
Przedstawię może porządek obrad. Wstępnie może jeszcze na radnych 15 jest nas, ]-3 czyli
jesteśmy władni do podejmowania uchwał i decyzji.

przewodniczdcv obrad omvlkowo podał. że podczas dzisieiszeqo spotkania na sali obecnvch
iest 73 radnvch. tvmczasem faktvcznie w posiedzeniu udział bierze 72 rddnvch na stan
oaólnv 75 (lista obecności stanowi załacznik do ninieiszeąo protokołu),

Nieobecni: Aldona Głab. Leszek Głab i Błożei Sutowicz.
ponadto w sesii udział wzięli wóit Roman woitvsiak. zastepco wóita Robert kieruzal. sekretarz
zbiqniew Łatka. karolina Drop - pracownik referatu Rozwoiu Gospodarczeąo i lnwestvcii a
ta kże p rze dstawi ci el e l oka l nvch m ed iów.

Pkt 2} Uchwalenie porządku obrad.
wiceprzewodniczacv odczvtoł porzadek obrad dzisieiszei sesii iw.

Pkt 3) Podięcie uchwały w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej.
Wiceprzewodniczący: Myślę, że radni zapoznali się z uchwałą, którą będziemy dzisiaj
głosować, odczytam, p rojekt uchwały.
przewodniczacv obrad odczvtał zebranvm proiekt uchwałv stanowiacv załacznik do
n i n i e iszeą o protokołu.
Wiceprzewodniczący: Ja może przeczytam uzasadnienie a jeśli ktoś będzie miał coś do
dodania czy ewentualnie jakieś uwagi to proszę po przeczytaniu.
uzasadnienie:

Zgodnie z art. 10 pkt 5 ustawy o drogach publicznych z 2t marca ]-985 r., wg stanu prawnego
sprzed 9 lipca 20t5 r., z chwilą oddania do użytkowania nowo wybudowanego odcinka drogi
(zastępującego istniejący odcinek drogi), ,,stary" odcinek drogi pozbawiany był
dotychczasowej kategorii i zaliczany był do kategorii drogi gminnej. W związku z oddaniem do
użytkowania w dniu 2L.!2.żOI3 r. fragmentu drogi ekspresowej S8 na odcinku Syców - Kępno

- Wieruszów - Walichnowy, GDDKiA przestała być administratorem dotychczasowego
przebiegu drogi krajowej nr 8, a droga ta z mocy prawa została drogą gminną. Zatem zarządcą
byłejdrogi krajowej nr 8 na terenie gminy Bralin był Wójt Gminy Bralin.
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W dniu 9 lipca 2Ot5 r. weszła w życie ustawa z dnia 13 września2O13 r. o zmianie ustawy o
drogach publicznych (Dz. U. z2OL5 r. poz. 870).
Art. 2 tejże ustawy przewiduję, że rada gminy, w terminie 90 dni od daty wejścia w życie
ustawy, może, w drodze uchwały, pozbawić kategorii drogi gminnej odcinek drogi, który został
zaliczony do kategorii drogi gminnej na podstawie art. 10 ust. 5 zmienianej ustawy o drogach
publicznych.

Odcinek byłej drogi krajowej nr 8 nadal stanowi ważny ciąg komunikacyjny na szczeblu
krajowym, stanowi połączenie pomiędzy miastami różnych województw, a z uwagi na

ustawienie urządzeń systemu viaTOLL na drodze ekspresowej, natężenie ruchu na
przedmiotowej drodze spadło tylko w niewielkim stopniu.

Mając na uwadze, że odcinek byłej drogi krajowej nr 8 przebiegający przez teren gminy Bralin
całkowicie nie odpowiada definicji drogi gminnej zawartej w art. 7 ustawy o drogach
publicznych, który mówi, że: do dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym
niezaliczone do innych kategorii, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym
potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych", zasadne jest podjęcie uchwały pozbawiającej
przedmiotowej drogi kategorii drogi gminnej.
W myŚl art. 2 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 2OL3 r. o zmianie ustawy o drogach

publicznych, po podjęciu przez Radę Gminy Bralin uchwały w sprawie pozbawienia drogi
kategorii drogi gminnej, odcinek byłej drogi krajowej nr 8 przebiegającej przez teren gminy
Bralin, z mocy ustawy zostanie zaliczony do kategorii drogi wojewódzkiej.
Wiceprzewodniczący: Czy ktoś ma coś do powiedzenia?
Tadeusz lwan: Chciałem się zapytać Pana wójta jak to będzie z odśnieżaniem, żeby nie było
tak, że będziemy szukać kogoś.
WÓjt: Ja myślę, że tutaj nie ma jakiegokolwiek niebezpieczeństwa na terenie naszego powiatu
znajdują się drogi krajowe, wojewódzkie, powiatowe i gminne. Każdy zarządzający jest
zobowiązany do zimowego utrzymania dróg. Ta droga stanie się z mocy prawa - jak Państwo
zauważyliście my nie przekazujemy drogi na ,drogę wojewódzkQ, my pozbawiamy drogę
kategorii drogi gminnej i ona z automatu staje się droga wojewódzką i tutaj Wojewódzki
Zarząd Dróg musi ją już teraz po wejściu w życie uchwały utrzymywać, żeby była przejezdna
do użytkowania. Mamy drogi wojewódzkie, mamy drogi krajowe i każdy jest odpowiedzialny
za swoje drogi. Także to nie jest jakiś enigmatyczny podmiot, który nagle powstaje i nie
wiadomo.
Ja jeszcze, jeśli mogę słówko to może ktoś się zastanawiać, dlaczego wywołujemy tę uchwałę
i poprosiłem o zwołanie sesji, ponieważ Szanowni Państwo tam jest jedna magiczna liczba 90
dni, nowelizacja ustawy weszła w życie na początku lipca a uchwała wchodzi w życie po
opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym, jeśli by się okazało, że ta uchwała - a to jest coś
nowego dla nas - ma jakieś wady i wojewoda w trybie nadzorczym mógłby wszcząć jakieś
postępowanie to obawiam się, że gdybyśmy czekali do ostatniego momentu to ona mogłaby
się nie ukazaĆ w Dzienniku Urzędowym i nie wejść w życie a wyraźnie jest napisane, że w ciągu
90 dni, rada gminy musi podjąć taką uchwałę. Te uchwały tak naprawdę są uchwalane przez
samorządy teraz w tym czasie. Z tego, co wiem to i w Gminie Perzów taka uchwała została
podjęta, nie wiem czy w Kępnie, ale wiem, że na pewno się też przygotowują. To dotyczy tak
naprawdę na terenie naszego powiatu Gminy Kępno, Bralin i Perzów, bo to jest odcinek a w
województwie tak naprawdę ruch związany jeszcze z nową piątką i ze starą piątką. W innych
województwach - łódzkim również samorządy podejmują takie uchwały stąd też potrzeba
podjęcia takiej decyzji, no chyba, że Państwo uważają, że m to zostać droga gminna,'ale
powiem tak również w internecie byliśmy zwłaszcza na początku wakacji, dlaczego nikt nie
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Wykasza tych rowów, nie sprząta, nie dba, barierki żeby byłe czyste, bo jadą to one są brudne.
Ja Państwu powiem, że myśmy z pełną świadomością wstrzymywali się z pierwszym
wykaszaniem bo mając świadomośc, że będzie ta nowela wprowadzona nie chcieliśmy
wydawaĆ pieniędzy. Dwukrotne wykoszenie to jest kwota blisko 30 tysięcy zł więc jeden
przejazd na terenie gminy to jest odcinek 9450 m jeden przejazd to jest kwota blisko 13 tysięcy
zł takŻe Szanowni Państwo to są koszty i przy szczęściu które mieliśmy, że praktycznie nie było
zimy, gdyby przyszła sroga zima i zimowe utrzymanie - a już wiemy że nie da się tej drogi
posypywaĆ Żwirem, trzeba ją posypywać czystą solą bo inaczej robi się po prostu na drodze
przy krawęŻniku więcej piasku, na wiosnę zaczynają rosnąć chwasty i niestety przy braku
zaangażowania niektórych mieszkańców w utrzymanie porządku również na chodniku mimo,
Że do nich to też po części należy to wtedy okazuje się, że te nakłady są znaczne. Stąd też
myŚlę, że w odpowiednim czasie bez zbędnej zwłoki uchwała została Państwu przekazana.
Wiceprzewodniczący: Dziękuję, czy jeszcze ktoś? W związku z tym, że nie ma więcej żadnych
uwag pozwolę sobie przeczytac uchwałę.
przewodniczacv obrad odczvtał uchwałe w sprawie pozbawienia droąi kateqoriidroai ąminnei
stanowiaca załacznik do ninieiszeąo protokołu.
Wiceprzewodniczący: Proszę o głosowanie kto jest za przyjęciem przeczytanej uchwały - 12,
kto jest przeciw nie widzę, kto się wstrzymał nie widzę.

wvniki qłosowania uchwałv w sprawie pozbawienia droai kateaorii droai qminnei.
Za - 72 radnych,
Przeciw - 0,

Głosy wstrzymujqce - 0.

Uchwała Nr XWa712015 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 4) Zamknięcie posiedzenia.
Wiceprzewodniczący: Uchwała została zatwierdzona, następuje zamknięcie obrad.
Zapraszam jutro na sesję na godzinę 14.00.

p roto kołowała : An n a p i a se cka

OwrĄ
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